
آرزویی که محقق نشد

                                    

 آب ونان همیشــه شــعار اقتصادی آبا و اجداد این 
مرزوبوم بــوده تا هرکدام به عنــوان یکی از ارکان 
مورداحترام  به تنهایی  زیرساخت ســامتی  تامین 
قــرار گیرد و این امر ســوای نیازشــان به مصرف 
آن دو اســت زیرا آب را مهریه حضرت زهرا »س« 
می دانند و نان را نعمت بی بدیل الهی که تا همین 
چند ســال پیش و نسل های گذشته اگر تکه ای از 
این قوت لایموت را در مسیر خود افتاده می دیدند، 
برداشــته و می بوســیدند و در گوشــه ای امن که 
زیر پای رهگذران نباشــد؛ می گذاشتند تا خوراک 

پرندگان شود. 
البته بودند کســانی چــون زنده یــاد کریم مقنی 
که تا همیــن نیم قرن پیش زنده بود و در مســیر 
پیاده روی های خود هرکجــا تکه نانی پیدا می کرد 
که از دست کسی افتاده بود، برمی داشت می بوسید 
و به عنوان احترام به چشمان خود نزدیک می کرد و 
در جیب ردای بلندی که پوشیده بود، می گذاشت 
تا ظهر همــان روز در ناهار خود کــه معمولا آب 
دوغ بــود تریت و نوش جان کند زیرا می دانســت 
این ها همان گندم خالص و ســبوس نگرفته و شیر 
ارزشمند گوسفندان است که خمیر آرد آن با وضو 
به نانوایی آمده و شــاطر پزنــده نیز کارش را با نام 
خدا آغاز کرده و دامدار زحمتکش آن را دوشــیده 
اســت؛ اما امروز موضوع ارتقای کیفیت نانی که از 
گندم ســبوس گرفته تهیه می شود و دستورالعمل 
اصاح این روش از ســال 1392 تاکنون در دستور 
کار دبیرخانه شورای عالی سامت و امنیت غذایی 
کشــور است و در تیرماه امســال با امضای ریاست 
جمهوری برای اجرا اباغ شــده و در ادامه کمیته 
فنی گندم، آرد و نان در کمیته فنی استانداردهای 
مربوط به گندم، آرد، ســبوس و نمک نان بازنگری 
و توسط سازمان ملی اســتاندارد موردبررسی قرار 
گرفته و تاکنون سه تســت هم به همراه داشته تا 
به سالم ســازی نزدیک شــود؛ اما همچون ده سال 
گذشــته بازهم نتوانســته اند نان ســالم را راهی 
سفره های آحاد جامعه کنند که پشت پرده سودها 
فروش جداگانه ســبوس و فقــدان نظارت لازم بر 
عملکرد کارخانه های تولید آرد و همچنین نانوایان 
که زیر بار پخت نان کامل نمی رود زیرا اگر سبوس 
آرد بیشــتر باشد، خمیر نیاز به استراحت و مصرف 
خمیرمایه بیشتری دارد و مستلزم مهارت کارگران 
تولید و پخت و بالطبع هزینه بیشــتری اســت که 
حاشــیه آن  هم شــامل گران شــدن سال به سال 
خمیرمایه و هزینــه بالا برای دســتمزد کارگران 
دوره دیده پخت نمی تواند جوابگوی اداره هریک از 
واحدهای نانوایی باشد. از سوی دیگر درآمد پشت 
پرده آســیاب ها از محل فرآینــد محصولات فرعی 
گندم همچون سبوس که سود افزوده ای برای آن ها 
دارد یکی دیگر از موانع و سدهای موجود پیش پای 
ارتقای کیفیت نان اســت زیرا آنچه به نام سبوس 
در آســیاب باقی می ماند گران تر و ارزشــمندتر از 
دســتمزدی اســت که کارخانه هــای تولید آرد به 
دســت می آورند حتی اگر ارزش افــزوده حاصل را 
به دامداری ها عرضــه کنند قیمتی معادل چهار تا 
شش برابر آردی را دارد که برای تهیه نان فروخته 
می شود. سید حیدر محمدی، رئیس سازمان غذا و 
دارو، در حاشیه برگزاری دومین کنگره بین المللی 
بهداشت و صنایع غذایی در روزهای سوم و چهارم 
اســفند گفته اســت: »یکی از اقدامات بزرگی که 
امروز در استان خوزستان آغاز شد، تولید نان کامل 
توسط یکی از تولیدکنندگان بزرگ نان صنعتی در 
کشــور بود که یکی از آرزوهــای دیرین چند دهه 
اخیر کشورمان بود که این مهم امروز تحقق یافت. 
متاسفانه در ســال های گذشته 2۸ درصد سبوس 
نان گرفته می شد که ارزش تغذیه ای، اماح معدنی 
و ویتامین های نان را می گرفت و طبعی اگر ارزش 
تغذیه ای این غــذا بالاتر برود اثــرات خوبی روی 
سامت مردم خواهد داشت.« خوزستان یکی از 31 
استان کشــور است که خوشبختانه بالاترین میزان 
گندم را هم دارد و از گذشته به صورت سنتی اکثر 
اهالی آن، نان موردنیاز را با آرد کامل تهیه و مصرف 
کرده و امروز هم اگر تاش شده تا این روش گسترده 
شــود تنها به دلیل همکاری و مساعدت جامعه آن 
است که نمی شــود پذیرفت با یک گل بهار می آید 
زیرا سی استان دیگر کشور همچنان با روزگار سیاه 
سامتی توسط نان های سفید و بی کیفیت تولیدی 
مواجه اند. بر اساس آمار موجود، ایرانیان روزانه ۸2 
میلیــارد تومان نان خریداری می کنند و ۶۰ درصد 
سبد غذایی و تأمین انرژی مردم از نان است سرانه 
مصــرف نان هر ایرانی در ســال جــاری به صورت 
میانگی به 1۶1 کیلوگرم رسیده که به نسبت سال 
گذشته افزایش داشــته است. علیرضا زالی، رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، در این رابطه 
می گوید: »ایرانیان 3۷ درصد بیشتر نسبت به مردم 
جهان نان استفاده می کنند، بنابراین باید به سمت 
سرمایه گذاری در راستای ارتقای کیفیت نان و نان 
کامــل حرکت کنیم باید گام بــه گام با راهبردهای 
مدیریتی و اســتفاده از صاحبــان فرآیند و در نظر 
گرفتن چالش ها به ســمت نان کامل برویم.« امروز 
استفاده از نان های سفید به سرعت در حال افزایش 
است درحالی که آرد آن فاقد سبوس و ویتامین های 
گروه B می باشد و به همین دلیل می توان ادعا کرد 
نشاسته است که تناول می شود و این تأسف زمانی 
مضاعف می شــود که نانوایی های سنگکی هم برای 
پخت راحت از آرد ســفید فاقد اماح لازم استفاده 
می کنند تا آرزوی کســب سامتی از قوت لایموت 

همچنان محقق نشود!

بیتوجهیتاکی؟

در حالـی کـه انتخابـات مجلـس شـورای اسـامی بـه دور 
دوم کشـیده شـده و مجلس دوازدهم برخـی از نمایندگان 
خـود را نشـناخته اسـت،  گمانه زنی ها برای ریاسـت آینده 
مجلـس شـورای اسـامی آغـاز شـده و برخـی از مدعیان 
ریاسـت می داننـد مشـغول  را لایـق صندلـی  کـه خـود 

هسـتند. رایزنی 
بـا توجـه بـه ایـن کـه اکثریـت مجلـس آینـده در دسـت 
اصولگرایـان اسـت، پیـش بینی هم لازم نیسـت کـه کدام 
جریـان سیاسـی در مجلـس دوازدهـم اکثریـت را دارد، 
جریـان سیاسـی اصاح طلـب در اقلیت اسـت و امیدی به 
آن نیسـت که بتواند ریاسـت مجلس را یکـی از نمایندگن 

ایـن طیـف در دسـت بگیرد.
بـا وجـود چند جریـان از طیـف سیاسـی اصولگـرا، رقابت 
بـرای بـه دسـت آوردن صندلی ریاسـت مجلـس دوازدهم 
بیـن ایـن گـروه سیاسـی اسـت. از میـان آنهایی کـه برای 
جایـگاه ریاسـت مجلـس مطـرح هسـنتند، می تـوان بـه 
محمـد باقـر قالیبـاف رئیـس مجلـس کنونـی، منوچهـر 
یـک  و  دارد  را  مجلـس  در  حضـور  سـابقه  کـه  متکـی 
دیپلمـات اسـت کـه در دوره احمـدی نـژاد وزیـر خارجـه 
بـوده،  آقـا تهرانـی از جبهـه پایـداری و حمیـد رسـایی،  
اشـاره کـرد. آنهایـی کـه در تهـران بیشـترین نماینـده را 
دارنـد، جبهـه پایـداری اسـت، که بـا قالیبـاف نیـز زواویه 
دارنـد و نمتقد او هسـتند، البتـه ظرفیت آنها بـه اندازه ای 
نیسـت کـه بتوانننـد رئیس مجلـس تعیین کننـد و باید با 

یـک جریـان حاضـر در مجلـس ائتـاف کننـد.
جریـان قالیبـاف هم توانسـته کرسـی هایی بـه دس بیاورد 

امـا آنقدر نیسـت که مسـتقل بـه هدف خود برسـد.
منوچـره متکـی نیز چنیـن وضعیتی دارد و آقـا تهرانی که 
از جبهـه پایداری اسـت چنین اسـت. در واقـع گزینه های 
یـک شـرایط  از  ریاسـت مجلـس همگـی  بـرای  مطـرخ 
مشـابه برخـوردار هسـتند و در صورتی کـه بخواهند پیروز 

شـوند بایـد با دیگـران ائتـاف کنند.
جریانـی کـه در مجلـس باقـی می ماند که امیـدی برای به 
دسـت آوردن ریاسـت مجلـس را نـدارد چریـان اصاحات 
اسـت کـه بـه نظـر نمی رسـد بـا رقیب خـود ائتـاف کند 
البتـه بسـتگی بـه شـرایطی دارد، در میـان نمایندگانی که 
بـرای مجلـس آینـده رأی آورده انـد گـروه مسـتقل نیـز 

وجـود دارد کـه هـر یـک از جریان هـا می توانـد روی ایـن 
قشـر از نماینـدگان حسـاب بـاز کند. 

بـا ایـن وجـود بـاز هـم می تـوان بـا توجهبـه وضعیـت و 
ترکیـب مجلـس دوازدهم همچنـان روی ریاسـت قالیباف 

و سـپس متکـی حسـاب بـاز کرد.
در همیـن زمینـه مسـعود پزشـکیان کـه نماینـده اصاح 
طلـب مجلـس اسـت و در مجلـس دوازدهـم نیـز حضـور 
دارد دربـاره ریئـس مجلـس آینـده اظهـار نظـر کمـرده 
اسـت. نماینـده مـردم تبریـز در مجلس شـورای اسـامی 
و منتخـب مجلـس دوازدهم، دربـاره ترکیب هیات رییسـه 

مجلـس آینـده توضیحاتـی داد.
»مسـعود پزشـکیان« نماینـده مـردم تبریـز در مجلـس 
شـورای اسـامی در گفت وگـو با مهر، با اشـاره بـه ترکیب 
احتمالـی فراکسـیون ها در مجلـس دوازدهـم، اظهـار کرد: 
زمانـی کـه نماینـدگان وارد مجلـس می شـوند،  معمـولاً 

اکثـراً انگیـزه دارنـد کـه یـک فراکسـیون ایجـاد کنند.
وی در پاسـخ بـه سـوالی مبنـی بـر اینکـه آیـا اصولگرایان 
در مجلـس دوازدهـم یـک فراکسـیون سیاسـی تشـکیل 
می دهنـد یـا نه، افـزود: همیـن الان این افراد شـامل چند 
گـروه هسـتند و تخریـب دیگـری را دنبـال می کننـد کـه 

نیسـت. اخاقی 
نماینـده مـردم تبریـز در مجلـس شـورای اسـامی تاکید 
کـرد: البتـه در کلیـت قضیـه بایـد بگویم که اگـر ما اصول 
یـا برنامـه مشـخصی بـرای اصاحـات داشـته باشـیم، بـه 
برنامـه را بـر اسـاس گروهـی  هیـچ وجـه نمی تـوان آن 

خـاص، شـقه بندی کـرد.
پزشـکیان ادامـه داد: اصاح طلبـی و اصولگرایـی تعاریـف 
روشـنی دارنـد و بـر اسـاس آن تعاریـف، افـراد هم قسـم 
می شـوند کـه بـه کـدام سـمت برونـد، امـا زمانـی کـه 
مـا آن را شـقه می کنیـم، یعنـی هنـوز بـه یـک زبـان و 

اصولگرایـی  یـا  اصاح طلبـی  تعریـف  در  مشـترک  نـگاه 
نرسـیده ایم.

منتخـب مـردم تبریـز در مجلـس دوازدهم دربـاره رئیس 
احتمالـی مجلـس دوازدهـم هم گفـت: نمی دانم امـا قطعاً 
مبنـی  می گوینـد  آقایـان  برخـی  کـه  حرف هایـی  ایـن 
بـر اینکـه مـا هیأت رییسـه را تغییـر می دهیـم و تهدیـد 

می کننـد، محقـق نخواهـد شـد.
وی در پاسـخ بـه سـوالی مبنـی بـر اینکـه آیـا محمدباقـر 
قالیبـاف در مجلـس بعـدی می توانـد بـه راحتـی ریاسـت 
از  دارد؛  بسـتگی  گفـت:  بیـاورد،  دسـت  بـه  را  مجلـس 
آنجایـی کـه اصولگرایـان بـه چنـد گروه تقسـیم شـده اند، 
بایـد دید چگونـه می توان موضـوع انتخابات هیأت رییسـه 
و انتخـاب رئیـس مجلـس را مدیریت کرد. بـه هر صورت، 
هنـوز ایـن موضـوع )انتخـاب رئیـس مجلس آینـده( قابل 

پیش بینـی نیسـت.
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گزارش

خیز برای ریاست مجلس دوازدهم

وزیر کشور با بیان اینکه انتخابات باصابتی را پشت سرگذاشتیم، گفت: انتخابات 
مجلس شــورای اسامی و خبرگان رهبری در محیطی عالی و بدون کوچکترین 

مشکل امنیتی برگزار شد.
مراســم تجلیل از عوامل ســتاد انتخابات استان پنجشــنبه شب با حضور احمد 
وحیدی وزیر کشــور و استاندار خراسان رضوی در سالن شهدای سامتی مشهد 
برگزار شــد. وزیر کشور در حاشــیه برگزاری این مراسم اظهار کرد: خوشبختانه 

انتخابات باصابتی را پشت سرگذاشتیم و در شعب مشکلی پیش نیامد.
وی به حضور باشــکوه مردم در این انتخابات اشــاره کرد و افزود: مردم در این 
انتخابات، بار دیگر اقدامی جهادگونه انجام دادند و مدال افتخار زرینی را برگردن 

آویختند. وحیدی به تاش های مجریان انتخابات اشاره و تصریح کرد: کارگزاران 
انتخابات نیز با تمام وجود و در ســرمای زیاد از مرزها تا عمق کشــور و از ســر 
صندوق تا بالاترین مرحله به درستی خدمت رسانی کردند که جای تقدیر دارد.

وزیر کشــور با اشاره به مشــارکت بالای مردم خراســان رضوی در این رویداد 
سیاسی بزرگ خاطرنشان کرد: مردم خطه خراسان رضوی نیز با مشارکت بالا و 
افزایش نسبت به دوره قبل، برگ زرینی را در کارنامه انقابی خویش ثبت کردند.

وی اظهــار کــرد: امیدواریــم در مرحلــه دوم انتخابــات کــه در برخــی از 
 حوزه هــا برگــزار خواهــد شــد، مــردم و مجریان دوبــاره حضوری باشــکوه 

داشته باشند.
در آییــن تقدیر از مجریان برگزاری انتخابات یازدهم اســفند مــاه، تعدادی از 
فرمانداران، مدیران کل و اعضای هیات های اجرایی خراســان رضوی مورد تقدیر 

قرار گرفتند.

وزیر کشور: 

مردم در این انتخابات مدال افتخار زرینی 
را بر گردن آویختند

بــا حضور امیر ســرتیپ خلبــان واحــدی آیین دانش 
آموختگــی خلبانان ســومین دوره کابیــن جلو و عقب 
هواپیمای F۴E و یادبود دوره خلبان شهید سعید هادی 

مقدم در پایگاه شهید نوژه همدان برگزار شد.
به گزارش ارتش، با حضور امیر ســرتیپ خلبان حمید 
واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اســامی 
ایران، امیر ســرتیپ دوم خلبان پرویز مرادبکی فرمانده 
پایــگاه هوایی شــهید نوژه و ارشــد نظامــی ارتش در 
اســتان همدان، امیر سرتیپ دوم خلبان ملک محمدی 
پیشکســوت دفاع مقدس و همرزم شهید هادی مقدم، 
همسر شهید هادی مقدم، ســردار فرجی فرمانده سپاه 
انصارالحسین اســتان همدان و الوندی مدیر کل صدا و 
سیمای اســتان همدان، آیین دانش آموختگی خلبانان 
سومین دوره کابین جلو و عقب هواپیمای F۴E، یادبود 
دوره خلبان شهید ســعید هادی مقدم در پایگاه شهید 
نوژه برگزار شــد. فرمانده نیروی هوایــی ارتش در این 
مراســم در جمع خلبانان پایگاه شــکاری خلبان شهید 
محمــد نوژه ضمن تبریک و تهنیــت حلول ماه مبارک 
رمضــان و تقارن بهار طبیعت بــا بهار قرآن گفت: تعهد 
و پایبندی به آرمان های نظام مقدس جمهوری اسامی 

ایــران از ویژگی های بارز و آشــکار نیروی الهی هوایی 
ارتش همیشــه قهرمان است و همین صفات شایسته و 
پسندیده سبب شتاب دهندگی پیروزی انقاب اسامی 
ایــران بود. وی افــزود: همه مدافعان حریم آســمان و 
عقابــان تیز پرواز نیروی هوایی هم قســم هســتند که 
تحت هدایــت و فرماندهی رهبر عالــم و فرزانه انقاب 
برای حفظ امنیت، اقتدار، عزت و استقال خاک مقدس 

جمهوری اسامی ایران تا پای جان دفاع کنند.
امیر سرتیپ واحدی اظهار کرد: خلبانان غیور و سلحشور 
از ســرمایه های بسیار ارزشمند و گران بهای نیروی الهی 
هوایــی و مجاهدیــن جبهه حق هســتند کــه غرور و 
ســرافرازی را برای ملت شریف و با عزت ایران عزیزمان 
به ارمغان می آورند. امیر ســرتیپ واحدی خاطر نشان 
کرد: پیشــرفت های چشــمگیر نیروهای مسلح مقتدر، 
خار چشــم دشمنان این نظام مقدس است از جمله این 
پیشرفت ها، آموزش خلبانان توانمند و با مهارت توسط 

معلم خلبانان نیروی هوایی است.
در پایان این مراسم توسط فرمانده نیروی هوایی ارتش و 
همسر شهید هادی مقدم از مستند سیمرغ 2۵ با موضوع 

زندگینامه شهید سعید هادی مقدم رونمایی شد.

فرمانده نیروی هوایی ارتش:

تیز پروازان نیروی هوایی برای دفاع از ایران، هم قسم هستند
عضو کمیسیون عمران مجلس به بیان توضیحاتی درباره 
لزوم تفکیک ســازمان ثبت از قــوه قضائیه و رفتن این 

سازمان زیر نظر قوه مجریه پرداخت.
اقبال شــاکری عضو کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســامی در گفت وگو با تســنیم، دربــاره لزوم تفکیک 
ســازمان ثبت از قوه قضائیه که مصوبه مجلس در برنامه 
هفتم توســعه بوده است، گفت: بنده از موافقان تفکیک 
ســازمان ثبت از قوه قضائیه هســتم و معتقدم که باید 
سازمان ثبت از ذیل قوه قضائیه خارج و به دولت منتقل 
شود. وی در پاســخ به این سوال که وظایف محوله این 
ســازمان باید زیر نظر کدام ارگان قرار داشــته باشــد، 
توضیح داد: هنوز در خصوص اینکه این سازمان باید زیر 
نظر کدام ارگان باشد بین کارشناسان اختاف نظر وجود 
دارد و هم اکنون برخی دســتگاه ها از جمله  وزارت راه، 
وزارت صمت و یا وزارت اقتصاد و وزارت جهاد کشاورزی 
برای به عهده گرفتن مسئولیت های سازمان ثبت مطرح 

هستند.  
این عضو کمیســیون عمــران مجلس  با بیــان اینکه 
می توان ثبت احوال را زیر نظر قوه قضائیه نگه داشــت 
و ســایر وظایف آن را از تصدی دســتگاه قضایی منفک 

کرد، گفــت: مردم در حال حاضر با این رویه ســازمان 
ثبت مشکات زیادی دارند و کارهای مردم بدون پاسخ 
می ماند. شــاکری افزود: ســازمان ثبت باید از ذیل قوه 
قضاییه بیــرون بیاید تا به یک دســتگاه قابل نظارت و 
قابل مطالبه گری و پرســش گری تبدیل شود و مجلس 
بتواند به عملکرد آن نظارت داشــته باشد. در حالی که 
متاســفانه در شرایط کنونی برای ســازمان ثبت نوعی 

مصونیت وجود دارد.
نماینده تهــران در مجلس در ادامه بــا تاکید بر اینکه 
ســازمان ثبت تاکنون به وظایف خــود به خوبی عمل 
نکرده اســت، عنوان کرد: ترک  فعل هایی که از ســوی 
ســازمان ثبــت صورت گرفته موجب شــده تا ســطح 

نارضایتی مردمی از  این سازمان خیلی بالا باشد.
وی یکی از مهمترین ضعف های سازمان ثبت را اجرایی 
نکردن قانون کاداســتر یــا همان حدنــگاری با وجود 
گذشت چند سال از تبدیل شدن آن به قانون عنوان کرد 
و گفــت: بیش از این نمی توان به این رویه در ســازمان 
ثبت ادامه داد و مجلس بالاتفاق معتقد و موافق اســت 
که ســازمان ثبت باید از قوه قضائیه تفکیک شــود و به 

قوه مجریه سپرده شود تا قابل نظارت و پیگیری باشد.

یک نماینده مجلس: 

سازمان ثبت باید از قوه قضائیه منفک شود

میرتاج الدینی نماینده مجلس: 

 لوایح و طرح های نیمه کاره باید 
تا هفتم خرداد تعیین تکلیف شوند

عضو کمیســیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسامی گفت: نمایندگان مجلس 
باید طرح ها و لوایحی که در مجلس یازدهم تهیه یا بررســی شده را با جدیت تا 

هفتم خرداد تعیین تکلیف کنند.
حجت الاســام ســید محمدرضا میرتاج الدینی عضو کمیســیون تلفیق بودجه 
مجلس شــورای اســامی در گفتگو با فارس با اشــاره اهمیت بررسی لوایح و 
طرح های نیمه کاره تــا پایان عمر مجلس یازدهم گفت: مجلس طرح ها و لوایح 
را در هــر فرصتی که پیش می آید در دســتور قرار می دهــد. برخی فوریتی و 
بعضی دارای چند امضا هســتند. به طور مثال طرحی که در مورد بیمه یارانه ای 
کارگران ســاختمانی اســت  19 فروردین در صحن مطرح می شود. طرح دیگر 
که در نوبت رســیدگی است، طرح استفســاریه تولیدات عسل برای زنبورداران 
است که باید شــامل معافیت ارزش افزوده و مالیات شود.وی افزود: نمایندگان 

بایــد طرح ها و لوایحی که در این مجلس تهیه یا بررســی شــده را با جدیت تا 
هفتــم خرداد تعیین تکلیــف کنند. به طور مثال لایحه ارتقــای امنیت زنان از 
همین قبیل اســت. پیشــنهاد بنده این است که اردیبهشت ماه صحن 2 شیفت 
صبح و بعدازظهر برگزار شــود تا این طرح ها و لوایح به سرانجام برسد. کارهای 
کمیسیونی این طرح ها انجام شــده به همین سبب مجلس می تواند بسیاری از 
طرح های اولویت دار را در صحن به نتیجه برســاند.عضو کمیسیون تلفیق بودجه 
مجلس شــورای اسامی خاطر نشــان کرد: تقریبا در هر مجلسی یک تعداد از 
طرح ها و لوایح برای مجلس بعد می ماند که در آغاز مجلس بعدی پس از کارهای 
مقدماتی و شــکل گیری کمیسیون ها این طرح ها و لوایح را در اختیار نمایندگان 
قــرار می دهنــد. 1۵ نماینده اگر طرح را امضا کنند آن طــرح دوباره در فرآیند 

قانونی مجلس قرار می گیرد.
میرتــاج الدینی با اشــاره به مراحــل لایحه بودجه، گفت: لایحــه بودجه طبق 
آئین نامه اصاح شــده 2 مرحله ای شــد. مرحله اول که منابع و مســائل اصلی 
بودجه بود انجام گرفت. مرحله دوم جدول ریز تقســیم هزینه ها منابع و مصارف 
بود که به 2 ماه وقت لازم داشت. اما برای راحتی  کار دولت و برای آن که بودجه 
یک دوازدهم نشــود، نمایندگان تصویب کردند که دولت بر اســاس مرحله اول 
بودجــه عمل کند. وی ادامه داد: حدود دو هزار و ۵۶2 همت در بودجه عمومی، 

افزایش 2۰ در صدی حقوق ها و وضعیت بازنشســتگان برای ســال بعد در نظر 
گرفتنــد که دولت بر اســاس آن عمل می کند. منابع، بودجــه عمرانی، افزایش 
حقوق ها، نرخ ارز و میزان فروش نفت در بودجه مشخص شده است. ریزمصارف 
و جدول تقســیم اعتبارات به پروژه های مختلف مانده که همیشه هم بعد از عید 
انجام می شــد. به هر صورت دولت از لحاظ بودجه با این تدبیر مجلس مشــکلی 
پیدا نمی کند. عضو کمیســیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسامی با اشاره به 
طرح هــا و لوایح در نوبت صحن مجلس، گفت: لایحه یک فوریتی پیشــگیری از 
آســیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر سو رفتار در ردیف ششم قرار 
دارد که می تواند 19 فروردین در دســتور قرار بگیرد. طرح کمیسیون کشاورزی 
مبنی بر استفســاریه معافیت قانون مالیات بر ارزش افزوده در محصولات زنبور 
عسل ردیف یازدهم اســت. محصولات زنبور عسل به عنوان محصولات فرآوری 

نشده از ارزش افزوده معافیت می شود.
میرتاج الدینی در پایان یاد آور شد: بیمه های اجتماعی کارگران ساختمانی، بیمه 
اجباری خســارت وارد شده به شخص ثالث بر اثر حوادث ناشی از وسائل نقلیه، 
طرح یک فوریتی تســهیل روند ساخت و ساز روســتایی برای بومیان روستا و 
حمایت از دولت در جهت ساخت یک میلیون مسکن در سال و طرح تأمین نیرو 

انسانی آموزش و پرورش نیز اولویت دار و در دستور هستند.

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید


